





2. The decision has been made by the Ministry on the following conditions:

2. في قرار صادر عن الوزارة على الشروط التالية:

i. In the event the project activity has not commenced within one (1) year from the date of issue, or if the duration of this Environmental Decision Statement has not been extended, this Environmental Decision Statement shall be considered null and void.

i. في حالة عدم بدء نشاط المشروع في غضون سنة واحدة (1) من تاريخ إصدار القرار، أو إذا لم يتم تمديد مدة هذا البيان البيئي، فإن هذا البيان البيئي يعتبر باطلاً وبغير أثر.

ii. In the event the project activities have been delayed for more than one (1) year due to unforeseen circumstances, the Ministry shall have the discretion to extend the duration of the Environmental Decision Statement, or to terminate it. In such circumstances the proponent shall write to the Minister for an extension clearly stating out the reasons for the delay.

ii. في حالة تأخر الأنشطة المشروعية لأكثر من سنة واحدة (1) بسبب ظروف غير متوقعة، فإن الوزارة ستمتلك السلطة التقديرية لتمديد مدة البيان البيئي، أو إنهائه. في مثل هذه الظروف، يجب على المتقدم كتابة رسالة إلى الوزير بطلب تمديد، مع توضيح أسباب التأخر بوضوح.





Ministry reserves the right to terminate any activity without compensation if found that such an activity has caused significant, irreversible impacts on the environment.

المملكة الكويتية تحفظ لنفسها الحق في إنهاء اي نشاط دون تعويض اذا تبين ان هذا النشاط قد تسبب في اضرار بيئية خطيرة لا يمكن ارجاعها الى الوراء.

vii. All mitigation measures proposed in the EMP for all the phases of the project shall be fully implemented.

.vii جميع تدابير التخفيف المقترحة في خطة الإدارة البيئية للمشروع يجب تنفيذها بالكامل لجميع مراحل المشروع.

viii. The environmental monitoring program outlined in the Environmental Management Plan shall be undertaken and implemented and summary environmental monitoring reports shall be submitted to the Ministry.

.viii برنامج مراقبة البيئة المبين في خطة الإدارة البيئية يجب تنفيذه وتنفيذه وتقديم تقارير موجزة عن مراقبة البيئة الى الوزارة.

ix. The date of expiry stated in this Environmental Decision Statement is the duration given to commence the project activities approved under this Environmental Decision Statement.

.ix التاريخ المحدد لانتهاء صلاحية هذا البيان البيئي هو المدة الممنوحة لبدء أنشطة المشروع الموافق لهذا البيان البيئي.





x. Once the project activities have started, the Proponent must inform the Environmental Protection Agency, the date of commencement of project activities.

x. دسٽو ٿيڻ تي دسٽو ٺاهڻ وارو فرد يا ادارو شروع ٿيڻ واري تاريخ تي ماحولياتي تحفظ اداري کي خبردار ڪرڻو پوندو.

**Date of Issue:** 17<sup>th</sup> July 2019  
**Date of expiry:** 17<sup>th</sup> July 2020  
**Name:** Dr. Ibrahim Mohamed  
**Designation:** Deputy Director General

ڏنيل تاريخ: 17 جولاءِ 2019  
 ختم ٿيڻ جي تاريخ: 17 جولاءِ 2020  
 نالو: ڊاڪٽر ابراهيم محمد  
 عهدو: نائب ڊائريڪٽر جنرل



**Signature:**  **اسٽمپ:**